
Verslag mobiliteitsplatform 29 november 2021 
 
Aanwezig: Lore Bocken (Fietsersbond), Bruno Villé, Bart Garré, Sven Dedobbeleer, Bram Vandenbroecke, Geert Fieremans, 
Bart Meert, Kimberly Deceulener, Koenraad Meiresonne, Ann Luypaert, Kevin De Broyer 
 
Verontschuldigd: Dirk Dedoncker, Jean-Paul Borremans 
 

1. Welkom Lore Bocken 
 
Mattias sluit omwille van professionele redenen niet langer aan bij het mobiliteitsplatform. Voorlopig 
wordt hij namens de Fietsersbond vervangen door Lore Bocken. Of zij dat in de toekomst ook zal blijven 
doen, is nog niet beslist. 
 
We danken Mattias oprecht voor zijn inzet en zijn immer gevatte opmerkingen.  
 
Voorlopig zitten we daardoor ook zonder verslaggever. Kandidaten mogen zich melden. 
 
 

2. Opmerkingen vorig verslag 
 
Geen. 
 
 

3. Bospoortbrug 
 
Problematiek: er dient een oplossing gezocht te worden voor het kruispunt van de Vogelpers-Sint-
Rochusstraat-Vandenpeereboomstraat, vooral met het oog op de eindsituatie (=Zuidbrug open voor alle 
verkeer, vernieuwde Bospoortbrug enkel toegankelijk voor voetgangers, fietsers en bussen), maar ook 
compatibel met de tijdelijke werfsituatie Bospoortbrug (= Zuidbrug open voor alle verkeer, nieuwe 
Bospoortbrug in opbouw). 
 
Vermoedelijk zal de werfsituatie Bospoortbrug snel ingaan na het openstellen van de Zuidbrug (voorlopig 
voorzien in mei 2022), eindsituatie met nieuwe Bospoortbrug dan x jaren later (timing niet vermeld 
tijdens de vergadering). 
 
Zie presentatie voor toelichting door Koen.  
 
Discussie 
Verschillende aandachtspunten/knelpunten werden aangehaald m.b.t. inrichting kruispunt: 

- Rotonde: technisch onmogelijk omwille van tunneldak; 
- Verkeerslichten:  

o Ook nog wat onduidelijk wat technisch haalbaar is omwille van tunneldak. 
o Verkeerslichten (palen) zouden enkel in “opbouw” kunnen, al is dat esthetisch niet het 

mooiste. Wat met aansturing lichten: kunnen er kabels voorzien worden? Onder het 
wegdek kabels leggen zal wellicht niet kunnen (omwille van tunnel). Kan aansturing 
eventueel draadloos gebeuren? Na te vragen bij de leveranciers wat de technische opties 
zijn in geval van verkeerslichten. 



Voorbeeld van een tijdelijke inrichting met 
verkeerslichten in “opbouw”, hier met aansturing via kabels boven de weg = niet wenselijk 
voor een definitieve inrichting. 
  

o In eerste instantie na te kijken of verkeerslichten aan kruispunt Vogelpers-Sint-
Rochusstraat-Vandenpeereboomstraat een oplossing kunnen bieden? Voorlopig nog 
geen zicht wat de impact hiervan is (hoe lang worden de wachttijden en -rijen ?).  
Kan een verkeerslichtenregeling aan de Vandenpeereboomstraat x Melkerijstraat 
misschien een oplossing kunnen bieden? Evenmin moeilijk te voorspellen wat de 
precieze impact hiervan is. 
Voordeel: mogelijk veiliger oversteek voor zachte weggebruikers richting station of 
centrum.  
Nadeel: reële kans op langere wachtrijen in Melkerijstraat/Vandenpeereboomstraat + in 
geval van verkeerslichten aan Melkerijstraat: geen echte oplossing voor kruispunt Sint-
Rochusstraat x Vandenpeereboomstraat.  

o Algemene opmerking bij verkeerslichten: grote voordeel is dat in functie van de gekozen 
lichtenregeling, het verkeer “geregeld” kan worden. Maar dan moet er wel een keuze 
gemaakt worden: ofwel doseren = kiezen voor meer verkeersveiligheid ofwel faciliteren 
= kiezen voor doorstroming. Allebei is gezien deze specifieke situatie onmogelijk.  

o Verkeerslichten hebben voordelen, maar zijn daarom niet a priori dé beste oplossing. 
Voorlopig is er niets over de impact bekend zodat hier geen oordeel over geveld kan 
worden. 

  



- Voorrangsregeling:  
o ofwel de voorrangsregeling behouden zoals ze nu is (= verbinding Sint-Rochusstraat-

Bospoortbrug heeft voorrang): prioriteit ov en fiets, verkeer uit Vandenpeereboomstraat 
en Vogelpers moet voorrang verlenen (hetzij door een voorrang, hetzij door een 
stopstreep, nader te onderzoeken). Verder te optimaliseren met busstrook op 
Vandenpeereboomstraat + verschuiving fietssuggestiestrook op Sint-Rochusstraat zodat 
zichtbaarheid verbetert.  
Voordeel: logische prioritisering die het STOP-principe maximaal volgt + veiligheid 
verhoogt door verschuiving fietssuggestiestrook + bus dankzij busbaan vlot voorbij 
eventuele wachtrij.   
Nadeel: filevorming vergelijkbaar met vandaag + enkele parkeerplaatsen in de Sint-
Rochusstraat en Vandenpeereboomstraat zullen moeten verdwijnen. Busbaan zorgt voor 
langere oversteek. 

 Principeschets van 
behoud van voorrangsregeling met optimalisaties busbaan en verschuiven 
fietssuggestiestroken 
 

  



o Ofwel voorrang omdraaien ten opzichte van vandaag (beweging Vogelpers-
Vandenpeereboomstraat heeft voorrang): dit faciliteert het autoverkeer van/naar 
Zuidbrug. Dwarsend verkeer (vanaf Sint-Rochusstraat of Bospoortbrug = fietsers en 
bussen) moet voorrang verlenen.  
Voordeel: verkeer ter hoogte van kruispunt Sint-Rochusstraat vlot + maximaal behoud 
huidige inrichting en parkeerplaatsen 
Nadeel: onduidelijk hoe dit fietsoversteek veilig kan gemaakt worden? Busverkeer moet 
voorrang verlenen => wordt moeilijk om zich tussen dit verkeer te mengen. Verkeer 
mogelijk té vlot = aantrekken extra (sluip)verkeer = extra files in Melkerijstraat waardoor 
vlotter verkeer aan Sint-Rochusstraat teniet wordt gedaan. 

 Principeschets 
omdraaien van voorrangsregeling. 

 
 

- Overige opmerkingen (algemeen): 
o Aantal bewegingen op kruispunt zal in de toekomst iets verminderen: bijvoorbeeld van 

Vogelpers naar Bospoortbrug (en omgekeerd) lijkt een beweging die niet of nauwelijks 
zal gebeuren. Maar dit verandert niet heel veel aan de problematiek. 
 

o Fietsers die naar beneden rijden via Sint-Rochusstraat komen op verschillende plaatsen 
in conflict met het overige verkeer: aan oversteek bakkerij Terrijn, aan kruisput Sint-
Rochusstraat x Leopold Deboeckstraat en aan kruispunt Sint-Rochusstraat x 
Vandenpeereboomstraat. Over ongevalcijfers is voorlopig niets gekend (politie zoekt dit 
op), maar het aanvoelen is dat dit zeer onveilige situaties zijn. Een idee kan zijn om die 
beweging (richting centrum via de Sint-Rochusstraat) voor fietsers te verbieden en om te 
leiden naar de Melkerijstraat.  
Voordeel: gevaarlijke punten hierboven worden weggenomen.  
Nadeel: belangrijke route voor fietsers waar een omrijfactor voor gecreëerd wordt 
(tegen STOP-principe) + fietsers komen terecht op Melkerijstraat die ook gevaarlijke 
punten kent + onduidelijkheid hoe fietsers die vanuit o.a. Pr. Paolalaan komen naar het 
centrum moeten rijden. 



 
o Gevaarlijke situatie beneden aan Melkerijstraat (voertuigen rijden over fietspad, ondanks 

aanwezigheid biggenruggen) wordt bij voorkeur ook aangepakt. In geval van 
verkeerslichten (zie hoger) zou dit mee bekeken kunnen worden. 

 
o Keuzes zijn toch niet helemaal duidelijk (wie mag waar komen? moet verkeer gedoseerd 

of gefaciliteerd worden ? moeten/mogen fietsers overal ?). (Voorlopig) zijn de 
antwoorden niet altijd even duidelijk (of zijn de doelen tegenstrijdig). 

 
o Verkeer moet elders tegengehouden worden, maar niet aan Melkerijstraat/Sint-

Rochusstraat. Vraag is dan waar en hoe ? 
 

Conclusie (nog geen advies): het is onmogelijk om op basis van een discussie van een uur een voorkeur te 
bepalen. Het is immers onduidelijk wat de effecten zijn van een verkeerslichtenregeling (gaat dit wel 
werken ?), hoe de oversteken voldoende veilig gemaakt kunnen worden in geval van een voorrang ?  
Voorlopig wordt dan ook nog geen advies gegeven. 
 
Het is niet de taak van het mobiliteitsplatform om die scenario’s uit te werken/impact te berekenen. Dit 
zal verder uitgewerkt moeten worden door de dienst mobiliteit en/of studiebureau, het platform zal 
advies geven. 
 
Er wordt ook gevraagd dit bij voorkeur breder te bekijken (niet enkel Sint-Rochusstraat, maar liefst ook 
Melkerijstraat en als het even kan L. Deboeckstraat, oversteek Terrijn…). Dit vraagt desgevallend een 
ruimer onderzoek en investering.  

 
 
 

4. Hoppinpunten 
 
Ter kennisgeving wordt dit meegegeven, geen echt advies over te geven. Indien er vragen over zijn, 
kunnen die gesteld worden. 
 
Op het eerste zicht lijkt Buizingen wat karig bedeeld, maar achtergrondinfo ontbreekt om dit te kunnen 
bevestigen dan wel weerleggen. 
 
 
 

5. E.Tinelstraat en P.Benoitstraat 
 
Problematiek: zie presentatie. 
 
Voorstel enkelrichting invoeren in P.Benoitstraat richting P. Bernaertstraat. 
 
Voordeel: doodlopende straat die de P.Benoitstraat wordt in geval van schoolstraat Baltazarstraat wordt 
weggenomen. Chaotische situatie in P.Benoitstraat (vooral tijdens begin en einde school) wordt 
verminderd doordat er geen kruisend verkeer meer is.  
Nadeel: omrijfactor (ook buiten schooluren) via Goudvinkenlaan (doch eerder beperkt). 
Parkeerproblematiek niet echt weggenomen (maar misschien wel minder chaotisch). 
 
Wordt niet door iedereen als een nuttige/nodige maatregel ervaren, vooral omdat problematiek zich 
enkel aan het begin en einde van de school voordoet. Is een uitbreiding van de schoolstraat geen betere 
oplossing ? Op langere termijn eventueel te bekijken hoe dit kan meegenomen worden wanneer de hele 
schoolomgeving aangepakt wordt (voorzien in 2023). Doch dit lijkt op het eerste zicht toch niet evident 
want probleem dreigt zich dan naar de Goudvinkenlaan te verplaatsen. 



 
 
Advies mobiliteitsplatform: de meerderheid van de leden van het  platform stemt in met voorstel om P. 
Benoitstraat enkelrichting te maken richting P. Bernaertstraat. Er zijn 2 onthoudingen en 1 tegenstem. 
 
 
 

6. Variapunten 
 

Varia 1 kruispunt Bospoortburg x Willamekaai is zeer onveilig voor alle verkeer sinds openstelling 
Zennebrug. Iedereen erkent dit probleem.  
Hoe op te lossen ? Suggestie wordt gemaakt Willamekaai enkelrichting te maken richting sas. Andere 
optie is op het kruispunt een aantal afslagbewegingen te verbieden. Er zijn nog opties denkbaar. 
Randvoorwaarde is dat Bospoortbrug wellicht nog maar +- half jaar in gebruik blijf (zie hoger, huidige 
inschatting tot mei 2022) en dat er tot die tijd wellicht geen aanpassingen zullen gebeuren op het terrein 
= kijken naar een situatie met gesloten Bospoortbrug. 
 
Dit wordt op de agenda geplaatst van het volgende mobiliteitsplatform. 
 
Varia 2 oversteek fietsers aan verkeerslichten aan het sas Lembeek: hier is een foutieve signalisatie 
gebruikt. Dit wordt binnenkort rechtgezet. 
 
Varia 3 situatie Jacqminstraat (thv. Atheneum): onduidelijke en gevaarlijke situatie: hoe lang blijft die 
situatie nog ? Vermoedelijk zal dit pas in 2023 structureel aangepakt worden.  
Dient op korte termijn echt al wel “iets” aangedaan worden (als tijdelijke oplossing tot 2023), want dit kan 
echt niet wachten tot 2023. Dit moet de nodige prioriteit krijgen, want hier zijn massa’s kinderen (per 
fiets). Vooral het op- en afrijden van het onverhard pad zitten putten is het meest kritieke punt. 
 
Varia 4: fietserstelling kruispunt F. Vandermaelenstraat x Willamekaai. Ter kennisgeving. 
 
 
 
 
Volgende vergadering: 
Maandag 17 januari 2022 om 19u30 


